

Еженедельник новостей МДС, 12-18 октября 2020

IBC Weekly News, October 12-18, 2020

За прошедшую неделю

17 октября исполнительный директор МДС Аскар Сыдыков выступил [на встрече представителей бизнес-ассоциаций](#) страны с **первым вице-премьер-министром Артемом Новиковым**.

18 октября глава МДС и группа [ведущих горнорудных компаний](#) – членов МДС **обсудили текущие проблемы отрасли** с председателями ГКПЭН, Фонда по управлению госимуществом, Национального энергохолдинга, директором департамента МИД.

Наблюдательный совет [Бишкек Интернейшнл Скул \(BIS\)](#) обсудил текущую ситуацию в сфере образования и **возможности обучения в BIS**.

МДС продолжает сбор информации **по восстановлению экономической активности в КР**. Информацию просим направлять: lawyer@ibc.kg (Дастан Иманалиев).

МДС в СМИ

В местных и зарубежных СМИ опубликован **ряд интервью с главой МДС** по защите частной собственности в Кыргызстане: «[Реальная экономика](#)» на НТС, [передача "Время говорить"](#) телеканала "[Atameken Business](#)", Казахстан, а также Ала-Тоо 24, Мир ТВ, 5 канал и другие. В [интервью Kaktus.media](#) Аскар Сыдыков рассказал о настроениях инвесторов, поставках товаров, горнорудной промышленности и рейдерских захватах.

Объявления

SAHA EXPO 2020 – Выставка оборонной.

Over the past week

On October 17, IBC Executive Director Askar Sydykov spoke at a meeting of representatives of the country's **business associations** [with First Deputy Prime Minister Artem Novikov](#).

On October 18, 2020, the IBC head and [a group of leading mining companies](#) – IBC members discussed the current problems of the industry with the chairmen of the State Committee for Industry, Energy and Subsoil Use, the State Property Management Fund, the National Energy Holding, and the Department Director of the Ministry of Foreign Affairs.

The Advisory Council of [Bishkek International School \(BIS\)](#) discussed the current situation in education and **training opportunities at BIS**.

IBC continues to collect information **on the recovery of economic activity** in the Kyrgyz Republic.. We ask you to send information by e-mail lawyer@ibc.kg (Dastan Imanaliev).

IBC in the media

Local and foreign media published **many interviews with IBC head** Askar Sydykov on the protection of private property in Kyrgyzstan: [Real Economy](#) at NTS, [Time to Talk program](#) of the Atameken Business TV channel, Kazakhstan, as well as Ala-Too 24, Mir TV, Channel 5, and others.

In an [interview with Kaktus.media](#), Askar Sydykov spoke about investor sentiment, supply of goods, mining and raider takeovers.

Announcements

SAHA EXPO 2020 - Exhibition of Defense.

аэрокосмической и морской промышленности, организованная [SAHA Istanbul](#), в этом году в связи с пандемией пройдет в виртуальном режиме с 9 по 13 ноября. [Подробнее.. Зарегистрироваться](#)

Правовой обзор

МДС подготовил [еженедельный обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за **12-16 октября**:

Комитет ЖК одобрил законопроект [о снижении избирательного порога](#) до 3% в первом чтении

Подписан Указ «[О назначении Премьер-министра и членов Правительства](#)»

Министерство экономики выносит на общественное обсуждение проект НПА [об утверждении Единого реестра](#) госуслуг

Дайджест СМИ

Читайте наш [дайджест СМИ](#) за **12-18 октября**: экономика, финансы, бизнес, инвестиции:

Правительство пообещало [обеспечить безопасность для бизнеса](#)
Садыр Жапаров [выступил с обращением](#) в качестве и.о. президента. Видео Думаю, что в скором времени [к нам много инвесторов приедут](#),- глава ГКНБ К.Ташиев
В Кыргызстане [налог на майнинг](#) заменит три налога
Какие страны и регионы теперь [считаются в Узбекистане офшорами](#)
Казахстан - лидер в ЕАЭС по росту обрабатывающей промышленности

События на 19-23 октября

20 октября

Заседание МРГ по вопросам обеспечения занятости для мигрантов и молодых специалистов (наставничество) в реальном секторе экономики состоится в малом зале Минэкономики. Начало в 10.00. Тел. 620535(+228).

21 октября

Вебинар ЕБРР "Трудовые взаимоотношения и выплата заработной платы в условиях COVID-19". [Для информации](#)

22 октября

Aerospace and Marine Industries organized by [SAHA Istanbul](#) this year due to the pandemic will be held in virtual mode from 9 to 13 November 2020. [More information. To register](#)

Law review

IBC has compiled [a weekly law review](#) for **October 12-16, 2020** about the most important changes in the Kyrgyz legislation:

The Parliament Committee approves the first reading of a bill [to reduce the electoral threshold to 3%](#)

President signs a decree "[On the appointment of the Prime Minister and members of the Government](#)"

The Economy Ministry submits for public discussion a draft NLA on the [approval of the Unified Register of Public Services](#)

Weekly media digest

Read our [weekly media digest](#) for **October 12-18, 2020**: economy, business and investment:

The government pledged [to provide security for business](#) in Kyrgyzstan
Sadyr Japarov made [an address as acting President](#). Video
I think that soon [many investors will come to us](#), - Head of the State Committee for National Security of Kyrgyzstan
In Kyrgyzstan, [mining tax](#) will replace three taxes
Which countries and regions are now [considered offshore in Uzbekistan](#)
Kazakhstan is the EAEU leader in the [growth of the manufacturing industry](#)

Events for October 19-23, 2020

October 20

The Interdepartmental Working Group on employment for migrants and young professionals (mentoring) in the real sector of the economy will meet at the small hall of the Economy Ministry at 10:00am. Tel. 620535(+228).

October 21

EBRD webinar "Labor relations and payment of salaries in view of COVID-19". [For additional details](#)

October 22

И.о. Президента КР, Премьер-министр КР Садыр Жапаров обсудит с представителями бизнеса ситуацию в сфере недропользования.

23 октября

Заседание Совета по развитию бизнеса и инвестициям при ПКР.

Acting President, Prime Minister of the KR Sadyr Japarov will discuss the situation in the field of subsoil use with business representatives

October 23

Meeting of the Business Development and Investment Council under the Government..



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.

You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.